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Protokół nr LI.2024 
LI Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 26 marca 2024 r. 
RG.0002.3.2024 

rozpoczęcie godz. 12:00 
zakończenie godz. 14:08 

              Miejsce obrad – sala „Wspólny Dom”  w Ręcznie  
 

   Obecni radni          Nieobecni radni                                                                  
 

1. Betka Włodzimierz    1. Michalski Kazimierz           

2. Dembowski Adam 
3. Felecka-Tręda Mariola         
4. Filocha Jan               
5. Flasz Ewa  
6. Ociepa Jarosław 
7. Olszta Małgorzata                
8. Patura Jolanta     
9. Piętos Dominika 
10. Skrobek Marek                  
11. Synderecka Agnieszka   
12. Świstak Robert 
13. Zawada Mirosław     

        

O godz. 12:00 Przewodniczący Mirosław Zawada otworzył LI Sesję Rady Gminy 
Ręczno, powitał radnych, sołtysów. W posiedzeniu uczestniczyli także: 

 Piotr Łysoń - Wójt Gminy  

 Marcin Kusa - Zastępca Wójta 

 Justyna Pabich - Zastępca Skarbnika  

 Anna Włodarczyk-Bajon - Adwokat 

 Anna Dąbrowska - Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego  

 Elżbieta Krawczyk - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

 Małgorzata Woźnica - Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Ręcznie 

 Józef Korpas - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Ręcznie 

 Danuta Stępień - Prezes Stowarzyszenia Rozwoju Gminy Ręczno 

 Agata Bielecka – Przewodnicząca Chóru Jana 

 Agata Janiec – Przewodnicząca KGW Kolonia Ręczno i Łęki Królewskie 

 Danuta Filocha – Przewodnicząca KGW Majkowice 

 Aleksandra Sobczyk – Przewodnicząca KGW Paskrzyn 

 Dariusz Dura – Kierownik Warsztatów Terapii Zajęciowej w Ręcznie  

 Violetta Borkowska – Przedstawiciel Warsztatów Terapii Zajęciowej w Ręcznie 
 

 Na podstawie listy obecności w obradach bierze udział 13 radnych, co stanowi 
kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych, 
sołtysów i gości stanowią pisemne załączniki do protokołu.      
 

Punkt 2 
Wnioski do proponowanego porządku obrad 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu: 
Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Piotrkowskiego. Pomoc 
finansowa w formie dotacji celowej. Kwota, jeżeli chodzi o pomoc dla Powiatu 
Piotrkowskiego w celu wykonania bazy ewidencji gruntów i budynków, nie zmieniła się. 
Kwota 111 150,00 zł została rozdzielona na dwa wydatki, wydatki majątkowe w wysokości 
69 386,02 zł, wydatki bieżące w wysokości 41 763,98 zł.   
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Przewodniczący poddał zgłoszony wniosek pod głosowanie. Przeprowadzono głosowanie 
o wprowadzenie do porządku obrad pkt: Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla 
Powiatu Piotrkowskiego. 
 

Przyjęto przedmiot głosowania (w. bezwzględna) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Filocha Jan, Felecka-Tręda Mariola; Flasz 
Ewa; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; 
Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 -  
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
     Punkt został wprowadzony do porządku obrad. 
 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad po wprowadzonej zmianie: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
3. Wnioski do protokołu L Sesji Rady Gminy Ręczno. 
4. Sprawozdania z prac komisji stałych Rady Gminy oraz sprawozdanie 

Przewodniczącego Rady Gminy za okres kadencji 2018-2024.  
5. Sprawozdanie Wójta Gminy za kadencję 2018-2024. 
6. Sprawozdanie z wykonania zadań realizowanych przez GOPS w Ręcznie za 2023 r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno 

na lata 2024–2034. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ręczno na 2024 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ręczno w 2024 roku. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Stobnicy. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Bąkowej Górze. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

Domowej oraz Ochrony Ofiar Przemocy Domowej na lata 2024-2028. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale 

Rady Gminy Ręczno z dnia 25 lipca 2023 r. nr XLV.283.2023 w sprawie zaliczenia 
drogi powiatowej 1517E Łęki Królewskie - Majkowice - Zbyłowice do kategorii dróg 
gminnych. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale 
Rady Gminy Ręczno z dnia 1 lutego 2024 r. nr XLIX.319.2024 w sprawie wyrażenia 
zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości w drodze darowizny. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w przedmiocie budowy oświetlenia 
ulicznego w miejscowości Dęba. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Piotrkowskiego. 
17. Sprawy różne. 
18. Zamknięcie sesji. 

 
Punkt 3 

Wnioski do protokołu L Sesji Rady Gminy Ręczno 
Nie zgłoszono wniosków do protokołu L sesji. 
 

Punkt 4 
Sprawozdania z prac komisji stałych Rady Gminy oraz sprawozdanie 
Przewodniczącego Rady Gminy za okres kadencji 2018-2024 
 

 Przewodniczący Jan Filocha złożył sprawozdanie z pracy Komisji Budżetu 
i Infrastruktury za kadencję 2018-2024, sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do 
protokołu. 



3 
 

 Przewodniczący Marek Skrobek złożył sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 
mijającą kadencję, sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu.  

 Przewodnicząca Małgorzata Olszta przedstawiła sprawozdanie z pracy Komisji 
Edukacji i Ochrony Zdrowia za kadencję, sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do 
protokołu.  

 Przewodnicząca Ewa Flasz przedstawiła sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji za okres kadencji, sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do 
protokołu. 

 Przewodniczący Mirosław Zawada przedstawił sprawozdanie z pracy Rady Gminy 
Ręczno za kadencję 2018-2024, sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do 
protokołu.  

 
Punkt 5 

Sprawozdanie Wójta Gminy za kadencję 2018-2024 
 

Piotr Łysoń – Wójt Gminy 
„Minęło ponad pięć lat od kiedy, obdarzając mnie ogromnym zaufaniem i poparciem, 
wybraliście mnie Państwo na Wójta Gminy Ręczno. Pełnienie dla Państwa tej funkcji to 
ogromny zaszczyt, wyróżnienie i wyzwanie. Z wielką dumą jestem częścią naszej 
społeczności i sprawia mi to ogromną satysfakcję. Starałem się być blisko Państwa spraw 
i problemów, spełniać oczekiwania i ulepszać naszą gminę. Skupiłem się na tym, aby w jak 
największym wymiarze pozyskiwać środki zewnętrzne na realizację zadań. Pozyskane 
fundusze i zrealizowane oraz realizowane inwestycje są efektem nie tylko mojej ciężkiej 
pracy, ale przede wszystkim pracowników urzędu gminy. Bez nich nie udałoby się dokonać 
tych zmian, a na pewno nie w takim wymiarze. Także dobra współpraca z radą gminy 
przyniosła wymierne efekty. 
Zabiegając o dodatkowe środki inwestycyjne kładłem głównie nacisk na poprawę 
infrastruktury drogowej, wodociągi, oświetlenie, inwestycje oświatowe, kulturę, ekologię, 
bezpieczeństwo i estetykę. Zrealizowane inwestycje wpłynęły na poprawę warunków życia 
mieszkańców, bezpieczeństwo, wygodę, jakość życia, poziom oświaty. Stworzyliśmy 
i tworzymy warunki do rozwoju lokalnych inicjatyw, wzrostu atrakcyjności gminy. 
W tym czasie zrealizowaliśmy stabilny budżet gminy. Sytuacja finansowa jest dobra. 
Zadłużenie po 2023 roku wynosi nieco powyżej 6%. Dochody gminy 27 mln zł. Tylko 
w 2023 roku na inwestycje przeznaczyliśmy bez mała 15 mln zł. Ścisła kontrola wydatków, 
zaplanowane umorzenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej, bieżąca spłata zobowiązań sprawi, przy oczywiście ścisłej kontroli, że 
po 2024 roku zadłużenie spadnie nieco ponad 2%. Praktycznie gmina jest bez zobowiązań.  
A chciałbym przypomnieć, że w 2010 roku Gmina Ręczno z ponad 30% zadłużeniem 
i dochodami na poziomie 9 mln złotych skazywana była na porażkę, ale dzięki 
systematycznej pracy i ścisłej kontroli oraz pozyskiwaniu przez pracowników środków 
zewnętrznych zwiększyliśmy dochody i ogromnie zwiększyliśmy inwestycje. I tutaj duża rola 
w całym procesie przypadła radzie gminy. Jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję, dziękuję 
za dobrą i merytoryczną współpracę.  
Gmina jest bezpieczna finansowo i intensywnie się rozwija, a świadczą o tym wykonane 
i planowane inwestycje. 
W obecnej kadencji zrealizowano inwestycje: 

1) Drogowe za prawie 6 mln złotych. Wyremontowano 16 odcinków dróg. Pozyskaliśmy 
na ten cel środki zewnętrzne w kwocie 4,4 mln złotych, co stanowiło 73% ogólnych 
kosztów. 

2) Remont szkoły w Ręcznie i stworzenie dodatkowych dwóch oddziałów 
przedszkolnych. Koszt całkowity  1 633 000 zł, z czego 1 100 000 zł stanowiły środki 
zewnętrzne. Dofinansowanie na poziomie 68%. 

3) Wymiana oświetlenia ulicznego. Wymieniliśmy 553 oprawy oświetlenia na 
energooszczędne. Koszt inwestycji to kwota bez mała 760 tys. zł. Na ten cel 
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pozyskaliśmy 647 tys. zł środków zewnętrznych, co stanowiło dofinansowanie na 
poziomie 85%.   

4) Wodociągi i stacje uzdatniania wody. Przeprowadziliśmy modernizację stacji 
uzdatniania wody w Ręcznie wraz z wymianą wodociągu na odcinku ponad 2 km. 
Koszt inwestycji 2 827 537 zł. Pozyskaliśmy na ten cel kwotę 2 638 660 zł, co 
stanowiło 93% wszystkich kosztów.  
Przeprowadziliśmy też pierwszy etap centralizacji sieci wodociągowej. Łącząc 
poszczególne SUW-y, czyli stacje uzdatniania wody, będziemy mieli większy komfort 
w razie awarii na którejkolwiek stacji przełączając zasilanie. Połączono stacje 
uzdatniania wody Ręczno i Paskrzyn. Koszt inwestycji 394 000 zł. Uzyskaliśmy na 
ten cel 300 000 zł dofinansowania zewnętrznego, co stanowiło 76% wszystkich 
kosztów.  

5) Zakupiliśmy średni samochód gaśniczy dla OSP Ręczno. Historyczny zakup. 
Pierwszy nowy wóz strażacki na terenie gminy. Zwiększając bezpieczeństwo już 
myślimy o dalszym doposażaniu jednostek OSP. Koszt zakupu 1 107 000 zł. 
Uzyskaliśmy dofinansowanie z Wojewódzkiego i Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w kwocie 450 000 zł. Stanowiło to 41% wszystkich 
kosztów. 

6) W tej kadencji zakończyliśmy też instalację 159 przydomowych oczyszczalni 
ścieków. Zadania tego typu będziemy kontynuować. Wzięliśmy na ten cel pożyczkę 
z WFOŚiGW w kwocie 1 691 952 zł. Wpłaty od mieszkańców 400 000 zł. Obecnie 
wystąpiliśmy o umorzenie pożyczki w kwocie 673 000 zł, a więc zliczając umorzenie 
i wpłaty od mieszkańców to dofinansowanie było na poziomie 50%. 

7) Zakupiliśmy też ciągnik z beczką asenizacyjną, dwa pługi odśnieżne, kosiarkę 
bijakową, rozsiewacz piasku. Koszt całkowity zakupu 536 717 zł. Pozyskaliśmy na 
ten cel środki zewnętrzne w kwocie 432 000 zł. Stanowiło to 80% wszystkich 
kosztów.  

8) Remont biologicznej oczyszczalni ścieków. Koszt całkowity inwestycji 4 615 229 zł. 
Pozyskaliśmy z zewnątrz na ten cel kwotę 3 800 000 zł, co stanowiło 82% 
całkowitych kosztów. Jesteśmy już po całkowitym odbiorze. Oczyszczalnia 
funkcjonuje sprawnie w oparciu o najnowsze technologie, nie wymaga poprawek.  

9) Zamontowaliśmy instalacje fotowoltaiczne na budynku szkoły w Ręcznie oraz na 
Urzędzie Gminy Ręczno oraz zamontowaliśmy oświetlenie solarne w miejscowości 
Dęba. Koszt paneli fotowoltaicznych 162 000 zł, a oświetlenia solarnego 49 200 zł.  

10) Przystąpiliśmy do programu „Cyfrowa gmina”. Wymieniliśmy sprzęt elektroniczny, 
zabezpieczenia, serwery. Pozyskaliśmy z zewnątrz 109 760 zł. Wkład gminy wynosił 
630 zł, czyli właściwie w 99% to zadanie było z środków zewnętrznych.  

11) Przeprowadziliśmy też renowację stawu w Majkowicach oraz wybudowaliśmy park 
sensoryczny „Ogrody przyjazne naturze” na placu szkolnym. Koszt tych inwestycji to 
kwota 371 923 zł, a środki pozyskane z zewnątrz to 296 894 zł, co stanowiło 80% 
całkowitych kosztów. 

12) Przy współpracy z sołtysami w sołectwach, z kołami gospodyń wiejskich oraz 
ochotniczymi strażami pożarnymi pozyskaliśmy środki na zakup sprzętu, 
wyposażenia na budowę altan, remonty remiz w kwocie blisko 200 000 zł.  

13) Przeprowadziliśmy renowację murawy na stadionie za kwotę 39 798 zł. 
Pozyskaliśmy z Urzędu Marszałkowskiego na ten cel 30 000 zł, co stanowiło 75% 
kosztów. 

14) Zakupiliśmy i zamontowaliśmy klimatyzację w sali „Wspólny Dom”. Koszt całkowity 
38 176 zł. Pozyskaliśmy na ten cel 32 224 zł, czyli dofinansowanie zewnętrzne 
wynosiło 84%.  

15) Zakupiliśmy sprzęt multimedialny i nagłaśniający do sali „Wspólny Dom”. Koszt 
całkowity zakupu 22 500 zł. Środki w całości pozyskaliśmy z Łódzkiego Urzędu 
Wojewódzkiego. Dofinansowanie zewnętrzne 100%.  

16) Zakupiliśmy kosiarkę samojezdną, wymieniliśmy ogrodzenie przy budynku byłego 
ośrodka zdrowia za kwotę 44 000 zł.  
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17) Zaadaptowaliśmy pomieszczenia w GOK na Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. 
Koszt 50 000 zł. Przy remoncie wykorzystano środki z tzw. kapslowego.  

18) Wyremontowaliśmy pomieszczenia urzędu gminy. Pomieszczenia z lat 60-tych 
XX wieku dostosowaliśmy do obecnych standardów. Koszt 400 000 zł. 

Dokonaliśmy też wielu napraw i prac porządkowych przy użyciu własnych sił i środków. Nie 
ma dnia, żeby pracownicy nie realizowali kolejnych działań i przynosi to wymierne efekty. 
Rozpoczęliśmy już wiele inwestycji i pozyskaliśmy na ich realizację środki zewnętrzne.       
To są konkretne działania:    

1) Budowa Centrum Kultury i Integracji Społecznej – świetlicy wiejskiej 
w Majkowicach. Pozyskaliśmy już środki zewnętrzne w kwocie 1 995 000 zł. 
Wkład własny gminy, który musimy zabezpieczyć to 439 000 zł. Środki 
zewnętrzne stanowią 82% kosztów. Jesteśmy po konsultacjach, zlecona jest 
dokumentacja, wkrótce ogłosimy przetarg. Mamy też wykonaną dokumentację 
rozbiórkową starej świetlicy. 

2) Kolejna inwestycja – Renowacja stawu Moczydło – stworzenie centrum 
odpoczynku i rekreacji dla mieszkańców gminy Ręczno. Także odbyły się 
konsultacje społeczne, zleciliśmy wykonanie dokumentacji. Uzyskaliśmy 
dofinansowanie zewnętrzne w kwocie 850 000 zł. Wkład finansowy, który musi 
zabezpieczyć gmina to 170 000 zł. Inwestycja będzie w 83% z środków 
zewnętrznych. 

3) Przebudowa infrastruktury drogowej na terenie gminy Ręczno. Już pozyskaliśmy 
kwotę 4 750 000 zł, gmina musi dołożyć ze swojego budżetu 330 000 zł. 
Dofinansowanie zewnętrzne będzie na poziomie 90%. Jesteśmy w trakcie 
wykonywania dokumentacji i kosztorysów. 

4) Modernizacja budynku szkoły w Stobnicy. Pozyskaliśmy z zewnątrz kwotę 
1 960 000 zł, wkład gminy 100 000 zł. Dofinansowanie z zewnątrz 95%. 
Wykonana zostanie kompleksowa termomodernizacja wraz z wymianą źródła 
ciepła i odwodnieniem oraz zamontowana fotowoltaika. Jesteśmy po przetargu, 
sprawdzamy oferty. W najbliższych dniach będzie wyłoniony wykonawca.   

5) Kolejną dużą inwestycją już rozpoczętą jest adaptacja pomieszczeń po byłym 
ośrodku zdrowia na żłobek. Podpisaliśmy umowę na wykonanie dokumentacji. 
Termin wykonania dokumentacji – koniec kwietnia. Termin realizacji zadania 
2024 r. Pozyskaliśmy dofinansowanie na ten cel w kwocie 970 000 zł. Na ten cel 
to środki zewnętrzne od Wojewody Łódzkiego. 

6) Złożyliśmy wniosek z funduszu UE do wykonania 100 instalacji fotowoltaicznych 
dla mieszkańców oraz instalacje fotowoltaiki na stacjach uzdatniania wody na 
terenie gminy. Wniosek jest już po pierwszej weryfikacji i poprawkach. Czekamy 
na akceptację. Przewidziane dofinansowanie to kwota około 7 mln zł.   

7) Złożyliśmy też dwa wnioski i otrzymaliśmy dofinansowanie na remonty 
w obiektach sakralnych: Bąkowa Góra – renowacja organów kościelnych. 
Pozyskane środki 294 000 zł, wkład własny 2%; Renowacja wnętrza kościoła 
w Ręcznie. Pozyskane środki 490 000 zł, wkład własny 2%. 

8) Złożyliśmy też wniosek i podpisaliśmy umowę na działania w kierunku profilaktyki 
osteoporozy dla mieszkańców gminy. Uzyskaliśmy na ten cel kwotę 258 960 zł. 

9) Podpisaliśmy też umowę na pełną dokumentację włącznie z pozwoleniami na 
wykonanie studni głębinowej w Ręcznie. Środki mamy zabezpieczone w budżecie.  

10) Także w tym roku rozpoczniemy wymianę instalacji elektrycznej w budynku Szkoły 
Podstawowej w Ręcznie.   

 

Szanowni Państwo 
Chcę, aby gmina dalej się rozwijała. Państwo nie oczekujecie obietnic, lecz konkretnych 
działań. Ja wraz z pracownikami je zapewniam. Realizacja większości zadań była możliwa 
dzięki współpracy z rządem RP, posłami na sejm, Urzędem Marszałkowskim, Łódzkim 
Urzędem Wojewódzkim, Starostwem Powiatowym, Państwową Strażą Pożarną, Policją, ale 
przede wszystkim z radą gminy, sołtysami, KGW, OSP oraz mieszkańcami gminy Ręczno. 
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Dziękuje za dotychczasową współpracę. Jeszcze raz szczególne podziękowania dla 
pracowników. Ich ciężka praca pełna zaangażowania to wymierne miliony pozyskane dla 
gminy. Jak często pada tu stwierdzenie -  jesteśmy zespołem i ekipą – i każdy tryb pasuje do 
tej maszyny. Gdyby jeden choć wyleciał, to się odbije na pewno na pozyskiwaniu środków. 
Bardzo szanuję pracowników i będę ich szanował. 
W dalszym ciągu będziemy skupiać się na rozbudowie i modernizacji dróg, chodników, 
wodociągów, dalszej rozbudowie oświetlenia, modernizacji placówek szkolno-
wychowawczych, zakupie sprzętu dla OSP, budowie i modernizacji świetlic wiejskich i remiz, 
ekologii - to odnawialne źródła energii i przydomowe oczyszczalnie ścieków. Będziemy 
kształtować przyjazną przestrzeń do wypoczynku mieszkańców. Działając wspólnie, jak do 
tej pory, możemy osiągnąć jeszcze więcej.  
Życzę Państwu dobrego zdrowia, szczęścia w Waszych domach i rodzinach oraz wszelkiej 
pomyślności. 
 

Szanowni Państwo 
7 kwietnia odbędą się wybory samorządowe. Moim cichym marzeniem było, żeby 
dyskutować pozytywnie o różnych aspektach naszego życia, o osiągnięciach i planach. 
No i właściwie było to marzenie, bo już kilka oszczerstw padło na mój temat, ale ja nie dam 
nikomu satysfakcji i nie zniżę się do parcianej retoryki. Dalej będę sobą z pozytywnym 
nastawieniem do świata i ludzi. 
Życzę Państwu trafnych wyborów i tego, że 8 kwietnia się spotkamy patrząc życzliwie na 
siebie, choć w niektórych wypadkach ciężko będzie o tą życzliwość. 
Jeszcze raz życzę wszystkim dużo zdrowia, radości i uśmiechu. Życzę wszystkim przede 
wszystkim zdrowia, ale i szczęścia.” 
 

Następnie odbyła się krótka prezentacja multimedialna podsumowująca zrealizowane 
i planowane obecnie inwestycje na terenie gminy Ręczno. 
 
Radna Jolanta Patura 
Jak się okazuje słowo pisane i mówione nie zawsze trafia do nas, do naszych umysłów, ale 
brakło mi tu zakupu ciągnika. Trzeba przypomnieć, że zakupiony był ciągnik wraz 
z osprzętowaniem. Mieliśmy drogi odśnieżane dzięki własnej inicjatywie.   
 
Piotr Łysoń – Wójt Gminy 
Przedstawiane były (w prezentacji) inwestycje  z 2023 r., a ciągnik zakupiony był rok 
wcześniej.  
 

Punkt 6 
Sprawozdanie z wykonania zadań realizowanych przez GOPS w Ręcznie za 2023 r. 

 

Sprawozdanie z wykonywanych zadań realizowanych przez GOPS w Ręcznie za 2023 r. jest 
zamieszczone w formie elektronicznej w systemie RADA na stronie internetowej gminy i jest 
tam dostępne (sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu).  

Radni nie zgłosili pytań do sprawozdania. 
 

Punkt 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno 
na lata 2024–2034 

 
Zastępca Skarbnika Justyna Pabich 
Zgodnie z zapowiedziami na komisjach zmiany w WPF zostały jeszcze uaktualnione 
o zmiany w budżecie Gminy Ręczno na 2024 rok. Oprócz zmian omawianych na komisjach 
pojawił się §0970 w Gospodarce gruntami nieruchomościami – jest tutaj odszkodowanie 
za zalany „Wspólny Dom”. W rozdziale 75814 Różne rozliczenia finansowe w §0920 pojawiło 
się zwiększenie o kwotę 1 774,03 zł, są to odsetki od depozytów. W rozdziale gospodarka 
gruntami i nieruchomościami, w bieżących dochodach mamy wpływy ze sprzedaży 
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składników majątkowych w kwocie 168 578,00 zł – odszkodowania za działki w Bąkowej 
Górze. Oprócz tych zmian mamy zmiany w zadaniach zleconych. Wprowadzamy dotację 
celową – obsługa i wypłata dodatków osłonowych w kwocie 78 540,00 zł. 
W planie wydatków budżetu Gminy Ręczno zostało dodane w rozdziale 85202 Domy 
pomocy społecznej - środki na pokrycie kosztów pobytu w DPS jednej osoby oraz 
w rozdziale 90003 §4300 wprowadzono kwotę 65 000,00 zł na usunięcie i unieszkodliwienie 
azbestu z terenu gminy Ręczno. Kwota została wprowadzona w związku z potrzebą złożenia 
wniosku do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 
W związku ze zmianami w budżecie Gminy Ręczno przychody z tytułu kredytów i pożyczek 
zwiększyły się o kwotę 197 897,00 zł. W wyniku podjętych zmian dochody budżetu Gminy 
Ręczno wynoszą 25 990 046,76 zł, wydatki 28 782 609,10 zł. 
 

Radni nie zgłosili pytań.     
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ręczno na lata 2024–2034 
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 12 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka 
Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Patura Jolanta; 
 

Uchwała nr LI.328.2024 Rady Gminy Ręczno z dnia 26 marca 2024 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ręczno na 2024 rok 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 12 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka 
Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 – Patura Jolanta; 
 

Uchwała nr LI.329.2024 Rady Gminy Ręczno z dnia 26 marca 2024 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ręczno w 2024 roku 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; 
Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr LI.330.2024 Rady Gminy Ręczno z dnia 26 marca 2024 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
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Punkt 10 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Stobnicy 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 10 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Flasz Ewa; Olszta 
Małgorzata; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; 
Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 1 - Filocha Jan; 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 2 - Ociepa Jarosław; Patura Jolanta; 
 

Uchwała nr LI.331.2024 Rady Gminy Ręczno z dnia 26 marca 2024 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 11 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Bąkowej Górze 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 11 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Flasz Ewa; Ociepa 
Jarosław; Olszta Małgorzata; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; 
Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 1 - Filocha Jan; 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Patura Jolanta; 
 

Uchwała nr LI.332.2024 Rady Gminy Ręczno z dnia 26 marca 2024 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 12 
Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  
Domowej oraz Ochrony Ofiar Przemocy Domowej na lata 2024-2028 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; 
Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 

 

Uchwała nr LI.333.2024 Rady Gminy Ręczno z dnia 26 marca 2024 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 13 
Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale 
Rady Gminy Ręczno z dnia 25 lipca 2023 r. nr XLV.283.2023 w sprawie zaliczenia drogi 
powiatowej 1517E Łęki Królewskie - Majkowice - Zbyłowice do kategorii dróg 
gminnych 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; 
Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr LI.334.2024 Rady Gminy Ręczno z dnia 26 marca 2024 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 



9 
 

Punkt 14 
Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale 
Rady Gminy Ręczno z dnia 1 lutego 2024 r. nr XLIX.319.2024 w sprawie wyrażenia 
zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości w drodze darowizny 

 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; 
Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr LI.335.2024 Rady Gminy Ręczno z dnia 26 marca 2024 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 15 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w przedmiocie budowy oświetlenia 
ulicznego w miejscowości Dęba 
 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 12 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Ociepa 
Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka 
Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Flasz Ewa; 
 

Uchwała nr LI.336.2024 Rady Gminy Ręczno z dnia 26 marca 2024 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 16 
Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Piotrkowskiego 

 

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
Wynik głosowania: obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 13 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; 
Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr LI.337.2024 Rady Gminy Ręczno z dnia 26 marca 2024 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 17 
Sprawy różne 
 

Jolanta Patura - Wiceprzewodnicząca Rady  
Kadencja długa 5 lat, ale okazuje się jak wszystko ma swój początek, ma swój koniec. 
Cytując klasyka: „Pożegnania nadszedł czas”. Chciałam bardzo serdecznie podziękować 
koleżankom i kolegom radnym, a w zasadzie możemy sobie sami podziękować wzajemnie. 
Za to, że wspieraliśmy się w pracy, pomagaliśmy sobie nawzajem. I uważam, że tworzyliśmy 
całkiem przyzwoity i dobry team. Padło już bardzo dużo podziękowań, ale jeszcze 
reasumując panowie wójtowie, pani skarbnik, pani Basiu, pani radca prawny, panie Marku – 
chcieliśmy bardzo serdecznie podziękować za współpracę. Za działania, które razem 
podejmowaliśmy, za dyskusje, które niejednokrotnie miały różny stopień emocji. Ale zawsze 
przyświecał nam jeden cel – dobro mieszkańców i dobro naszej gminy. Dziękujemy 
pracownikom urzędu gminy za to, że zawsze mogliśmy liczyć na Państwa pomoc, wsparcie 
w kwestiach biurowych, także merytorycznych, które pomagały nam w tej trudnej sprawie. 
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Dziękujemy wszystkim osobom, wszystkim podmiotom, z którymi mieliśmy możliwość 
spotkać się w naszej pracy, za również okazaną pomoc. Jeszcze jedno ogniowo, bez 
którego radny byłby samotny na swoim okręgu, a mianowicie Państwo sołtysi. Dziękujemy 
pięknie za wasze wsparcie, za waszą pomoc i to, że mogliśmy zawsze tworzyć ten podwójny 
team. I trochę prywaty – dziękuję swojemu sołtysowi Pani Małgorzacie Gruszczyńskiej. 
Małgosiu dziękuję, że zawsze mogłam liczyć na twoją pomoc i wsparcie. Dziękuję wszystkim 
Państwu, co złego, to może nie my, ale przyszłym radnym życzymy powodzenia w tej pracy. 
Niejednokrotnie wcale niełatwej, wydającej się tak z boku, że to jest takie ot i już wszystko 
się ulepi i jest. Nie, to nie jest łatwa praca, a my życzymy wszystkim powodzenia.  Jeszcze 
raz wszystkim bardzo serdecznie dziękujemy.       
 
Dariusz Dura – Kierownik Warsztatów Terapii Zajęciowej w Ręcznie  
Violetta Borkowska i Darek Dura reprezentujemy Warsztaty Terapii Zajęciowej „Kubusie” 
w Ręcznie. Dziękujemy serdecznie za zaproszenie na tą uroczystą sesję. Zostaliśmy 
zaproszeni jako goście, ale przyznam szczerze, że czujemy się współgospodarzami tej 
gminy i jesteśmy z wami, i z nami na zawsze. Jesteśmy tutaj od pięciu lat. Zaczynaliśmy 
z drobną grupką osób z niepełnosprawnościami. Zaczęliśmy w Bąkowej Górze, teraz 
jesteśmy blisko trzydziestką uczestników Warsztatów Terapii Zajęciowej w Ręcznie i to nie 
jest nasze ostatnie słowo. Będziemy się rozwijać, mamy bardzo wiele zgłoszeń. Będziemy, 
mam nadzieję w przyszłej radzie gminy, współpracować w dalszym ciągu w takim stopniu, 
w jakim współpracujemy z obecnym zarządem gminy w osobach pana wójta i pana zastępcy. 
Pozwolą Państwo, że będę się posiłkował pomocami dydaktycznymi wykonanymi przez 
naszych uczestników. Składamy podziękowania na ręce pana wójta i zastępcy. Dziękujemy 
bardzo serdecznie.       
 
Piotr Łysoń – Wójt Gminy 
Dziękowałem w sprawozdaniu, ale to może nie to samo, co teraz podziękować Państwu 
jeszcze raz za dobrą współpracę, która przyniosła bardzo dobre efekty dla Gminy Ręczno. 
Gmina Ręczno rozwinęła się. Samemu na pewno bym nic nie zrobił a to, że się ścieraliśmy, 
to może nawet dobrze, bo na samym końcu było zadowolenie z tego ścierania. Jeszcze raz 
bardzo serdecznie dziękuję za współpracę, dziękuję wszystkim radnym. Zawsze będę 
powtarzał pracownikom, sołtysom, kierownikom jednostek. Już niejako integralną częścią 
naszej społeczności są „Kubusie”. 
Państwu radnym na zakończenie kadencji chcielibyśmy podziękować z pamiątką, żeby 
została na lata. Myślę, że nie będzie to pierwsza taka pamiątka po skończeniu kadencji, 
będą jeszcze następne. 
 
Przewodniczący Mirosław Zawada podziękował wszystkim za całą kadencję, sołtysom, 
kołom gospodyń, straży, za współpracę z pracownikami, z wszystkimi, z którymi się 
spotykaliśmy. Bardzo serdecznie dziękuję. Jeszcze raz serdecznie dziękuję wójtom za 
współpracę. 
 

Punkt 18 
Zamknięcie sesji 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Mirosław Zawada o godz. 14:08 
zakończył obrady stwierdzeniem, że zamyka LI Sesję Rady Gminy Ręczno w dniu 26 marca 
2024 r.  
 
 
 

Protokołowała                     Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień             Mirosław Zawada 


